
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 

Mgr. Ondřej Počarovský, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Aleš Kuda, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová,  prof. 
PhDr. Michal Miovský, Ph.D., PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš 
Řezník, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich 
Vobořil 

Věc Zápis z 1. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
6. 1. 2014 od 15 hodin v prostředním salonku primátora, Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 5  Datum 8. 1. 2014 

 

  

Jednání zahájil v 15.10 předseda komise Mgr. Ondřej Počarovský, přítomno 8 členů ze 14, komise je 
schopna usnášet se. Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
Jako host se jednání zúčastnil radní M. Dlouhý a J. Havlíková, zastupující školská koordinátorka. 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 9. 12. 2013 
3. Zdravé město Praha 2014 – I. program pro školy a školská zařízení 
4. Koncepční materiál Protidrogové politika HMP na období 2013 až 2020 
5. Zprávy z jednání sekcí 
6. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Mgr. Janyšková uvedla, že součástí programu bude informace o protidrogové politice jednotlivých 
městských částí – zařazena bude v bodě 6. 

Schválení programu bez námitek. 

Ověřovatelem zápisu je navržena Mgr. Janyšková.  

Hlasování v 15.12 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 9. 12. 2013 

Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.12 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 3. Zdravé město Praha 2014 – I. program pro školy a školská zařízení 

Mgr. Havlíková představila I. program základními informacemi – bylo přijato 311 žádostí/projektů, 
posuzováno bylo všech 311 projektů, s celkovými náklady 18 905 131 Kč a celkovou částkou 
požadovanou jako grant HMP ve výši 9 095 858 Kč. 
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V 15.19 se dostavil prof. M. Miovský, přítomno 9 členů. 

Protidrogová komise RHMP schválila na svém jednání dne 15. 7. 2013 alokaci finančních prostředků 
pro projekty v programu Zdravé město Praha 2014 – I. program v celkové výši 5 mil. Kč. 

Pracovní skupina pro hodnocení žádostí v rámci grantového řízení "Zdravé město Praha 2014 - 
I. program" se sešla dne 18. 12. 2013 ve složení: Ing. Ivo Kačaba, Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jan 
Žufníček, Mgr. Pavel Klíma, Mgr. Nina Janyšková, Mgr. Jana Havlíková, Mgr. Michala Hánová, 
Mgr. Pavel Dosoudil, Ondřej Pracný, DiS. 

Pracovní skupina hodnotila projektové žádosti v souladu s „Metodikou pro předkladatele pro rok 2014“ 
a podle Kritérií pro hodnocení žádostí v rámci grantového řízení „Zdravé město Praha 2014 – 
I. program“, které v úvodu jednání schválila. Při hodnocení brala v úvahu i posudky žádostí o grant, 
které vypracovali metodici prevence z pedagogicko-psychologických poraden (PPP) a protidrogoví 
koordinátoři městských části.  

Pražské centrum primární prevence zhodnotilo kvalitu minimálních preventivních programů. Projekty 
škol, které měly nevyhovující minimální preventivní program (MPP), nebyly navrženy k podpoření. 

V 15.22 se dostavil Mgr. Kuda, přítomno 10 členů. 

Pracovní skupina odsouhlasila přidělení finančních prostředků pro projektové žádosti typu B – 
Specializační studium metodiků prevence, a to až do výše 12 000 Kč na projekt (v souladu s metodikou 
a kritérii). Po takto přidělených finančních prostředcích na 41 projektových žádostí typu B ve výši 
387 200 Kč zůstalo k dalšímu posuzování 270 projektových žádostí s celkovými náklady 18 470 281 Kč. 
Na tyto projekty zbývalo rozdělit částku 4 612 800 Kč. 

Pracovní skupina vytvořila návrh přidělení finančních prostředků v rámci grantového řízení I. programu 
„Zdravé město Praha 2014“ v celkové výši 5 000 000 Kč, který předložila komisi k projednání. 

Jako podklad pro jednání protidrogové komise byly kromě návrhů grantů vytvořeny přehledné 
sumarizace jednotlivých typů žádostí: 

Typ žádosti 
počet 
projektů 

celkové 
náklady v Kč 

požadovaný 
grant v Kč 

návrh grantu 
v Kč 

A1 - komplexní programy 154 6 973 878,00 5 670 328,00 2 862 600,00 
A2 - adaptační výjezdy 94 9 519 273,00 2 090 580,00 1 168 000,00 
A3 - selektivní PP 9 443 450,00 361 500,00 94 000,00 
B - spec. studium metodiků 42 434 850,00 395 250,00 387 200,00 
C1 - všeob. prevence PPP 3 817 700,00 150 000,00 150 000,00 
C3 - selektivní prevence PPP 9 715 980,00 428 200,00 338 200,00 
celkem 311 18 905 131,00 9 095 858,00 5 000 000,00 

Zapojení externích organizací do projektů: 

Externí organizace počet projektů 
Život bez závislostí  53 
Prevalis 21 
Elio 26 
Jules a Jim 21 
PPP pro Prahu 1, 2 a 4 28 
Proxima Sociale 15 
Projekt Odyssea 17 
Institut Filia 12 
Prospe 7 
Prev-Centrum 8 
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V diskusi se dr. Richterová Těmínová zeptala, zda byl brán v úvahu při hodnocení zřizovatel školy – 
školy soukromé versus školy zřizované městem a městskými částmi. Zřizovatel nebyl kritériem při 
posuzování. Doplňující otázkou bylo, zda tedy mají soukromé školy horší projekty, případně MPP. 
Mgr. Žufníček potvrdil, že většina soukromých škol má hůře zpracovaný MPP než školy městské.  

Mgr. Kuda se zeptal na kvalifikaci realizátora projektu CK Topinka. CK Topinka je chybně uvedena 
jako realizátor projektu, je pouze organizátorem pobytu, projekt je po odborné stránce realizován 
vlastním pracovníkem školy.  

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje návrh udělení grantů v I. programu Zdravé město Praha 2014 v celkové výši 5 mil. 
Kč a doporučuje tento návrh předložit grantové komisi. 

Hlasování v 15.30, přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 4. Koncepční materiál Protidrogové politika HMP na období 2013 až 2020 

Radní M. Dlouhý informoval přítomné o setkání se starosty/zástupci městských částí (MČ) ke 
koncepčnímu materiálu, které se uskutečnilo ve čtvrtek 19. 12. 2013 v Radničním klubu v budově 
Staroměstské radnice od 9 do 12 hodin. Z jednání vyplynul úkol pro zapracování připomínek. Z jednání 
je zvukový záznam. Domnívá se, že by přílohy měly být zredukovány, např. vypuštěním národních 
strategických materiálů. Naopak by bylo žádoucí doplnit seznam připomínkových míst. 

V 15.32 se dostavila Mgr. Majtnerová Kolářová, přítomno 11 členů. 

Mgr. Janyšková uvedla, že připomínky z některých městských částí přišly ještě v závěru roku 2013. 
Všechny připomínky, které jsou podstatné, zapracuje do materiálu a připraví jej k možnému novému 
projednání s MČ. 

Dr. Richterová Těmínová se domnívá, že většina připomínek, které byly vzneseny na jednání s MČ, se 
týkaly oblasti komunitního bezpečí, proto tento problém spolu s dr. Kalinou opakovaně projedná 
s dotčenými subjekty. Navrhuje svolání ad hoc pracovní skupiny k tomuto tématu, kde by se sešli 
zástupci služeb (dr. Richterová Těmínová, doc. Kalina, dr. Douda, Ing. Kačaba) se zástupci 
bezpečnostních složek. 

Dr. Douda upozornil, že kvalitní realizací některých služeb se zajišťuje také zdravotní bezpečí občanů. 
Dále vzpomněl na jednání k protidrogové politice, která se uskutečňovala přímo v prostorách 
Psychiatrické léčebny Bohnice.  

Ing. Kačaba cítí potřebu větší komunikace mezi jednotlivými bezpečnostními složkami na území města, 
případně i nové nastavení spolupráce. Dříve realizovaná pravidelná setkání všech zainteresovaných 
odborníků na půdě Psychiatrické léčebny Bohnice považuje i nadále za smysluplné 

Prof. Miovský doporučil, aby se terminologie použitá v koncepci striktně držela terminologie 
adiktologických služeb. 

Členové komise se shodli na nutnosti rozšířit kapitolu „Bezpečnost“, která není v materiálu dostatečně 
rozpracovaná, a na rozšíření akčního plánu o bod jednání zástupců HMP a bezpečnostních složek se 
zástupci městských částí. 

Úkol: Pracovní skupina ve složení Počarovský, Janyšková, Kuda, Řezník, Majtnerová Kolářová zajistí 
interpretaci a zapracování připomínek, supervizi materiálu zajistí Douda, Kačaba a Miovský. 

ad 5. Zprávy z jednání sekcí 

Koordinátorka N. Janyšková znovu požádala všechny vedoucí sekcí o návrhy složení sekcí pro rok 2014 
a zaslání jmen členů včetně kompletního adresáře. Dále požádala vedoucí sekcí o stanovení termínů 
jednání v roce 2014. 
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Sekce primární prevence 

Připomínky k připravované koncepci zasílají protidrogoví koordinátoři MČ a obvodní metodici prevence 
z PPP. Konečný termín pro jejich uplatnění je 10. ledna 2014.  

Po zapracování připomínek bude materiál rozeslán starostům MČ, radní pro školství Mgr. Ludmile 
Štvánové a radnímu M. Dlouhému se žádostí o stanovisko. 

Oba materiály by měly jít k projednání v orgánech HMP současně, aby byl zřejmý důraz HMP na 
primární prevenci v protidrogové politice města, která je takto široce propracovaná v samostatném 
materiálu.  

ad 6. Aktuální informace 

• Protidrogová politika MČ Praha 1-22  

Mgr. Janyšková rozeslala protidrogovým koordinátorům MČ formulář na žádost o finanční prostředky 
z rozpočtu HMP pro rok 2014 (dříve plošná dotace), které jsou určeny na realizaci protidrogové politiky 
na místní úrovni. Součástí žádosti je také vyjádření účelu a výše vlastních finančních prostředků, které 
MČ vyčleňuje ve svém rozpočtu na řešení drogové situace. Přílohou žádosti měly být strategické 
materiály a akční plány MČ. Termín přijímání žádostí byl stanoven na 20. 12. 2013 (formulář byl zaslán 
na MČ 13. 11. 2013). 

Shrnutí: 

Počet podaných žádostí: 20 

Počet nepodaných žádostí:  2 

Žádosti nevyhovující svým zaměřením – neodpovídají standardům 
protidrogových programů: 

 1 

Strategické materiály:  3 

Pouze tři zaslané materiály mohou být považovány za stručnou strategii protidrogové politiky nebo 
akční plán. Jinak je protidrogová politika nebo PPRCH součástí různých jiných materiálů, jako jsou 
programová prohlášení rady MČ, koncepce prevence kriminality nebo plány (strategie) rozvoje MČ. 
S naprostou převahou je ve všech dokumentech prioritou primární prevence. Ačkoliv jsou v některých 
„prioritách“ zmíněny i adiktologické služby, nenabízí žádný dokument řešení v této oblasti.  

Dvě MČ zpracovávají v současné době koncepci protidrogové politiky.  

Mgr. Janyšková individuálně vyzve protidrogové koordinátory MČ k doplnění podkladů a připraví 
informaci na únorové jednání komise.  

• Informace o změně financování jednotlivých akcí z prostředků rozpočtu HMP 

podala Mgr. Janyšková. Jednotlivé položky rozpočtu musí být včas předem upřesněny a schváleny 
Radou HMP, následně může jejich proplacení do výše 100 tis. Kč podepisovat ředitel odboru. 

• Pražské drogové fórum na téma primární prevence se uskuteční 14. 5. 2014 

Předpokládá se účast 250 osob – zejména školních metodiků prevence – proběhne prezentace organizací, 
které zajišťují primární prevenci v HMP. 
Mgr. Janyšková požádala vedoucí sekcí, aby naplánovali termín dalších PDF – HR a léčby: termín, 
téma, účastníci, program. 
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• Dr. Richterová Těmínová požádala radního M. Dlouhého o urychlené svolání grantové komise,  
aby nebyla ohrožena realizace služeb. K projednání jsou již připraveny oba programy grantového řízení 
Zdravé město Praha 2014. 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 17.10 hod. 
 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, tajemnice PK RHMP. 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Nina Janyšková Mgr. Ondřej Počarovský 
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